
 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
 
Készült: Rakamaz Város Önkormányzata Kulturális, Oktatási és Sport 

Bizottságának 2011. május 18. napján megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak:  Cseh Béla a bizottság elnöke, 
                          Pirint Andrásné, 
   Rudolf Károlyné a bizottság tagjai, 
 
   Farkas Ernő polgármester, 
                          Dr. Tóth Andrea jegyző, 
 Kovácsné Pallai Valéria aljegyző, 
                              Gazsi Ferencné főtanácsos, 
                              Kiss Tímea pénzügyi irodavezető, 
                              Kormos Józsefné jegyzőkönyvvezető. 
 
 Tanácskozási joggal meghívott: 
 Jászainé Kohlmáyer Ágota az Erzsébet Királyné Oktatási és 

Nevelési Intézmény igazgatója. 
                                                  
                            
Cseh Béla a Kulturális, Oktatási és Sport Bizottság elnöke köszönti a bizottság 
tagjait és a jelenlévőket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mert jelen van 
mind a három fő bizottsági tag. Ezt követően az ülést megnyitja. 
 
 

Cseh Béla elnök javaslatot tesz arra, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontot 
tárgyalja meg a bizottság. 
 
A Kulturális, Oktatási és Sport Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi napirendi 
pont tárgyalását fogadta el: 
 
1.) Erzsébet Királyné Általános Iskola, Óvoda, Alapfokú Művészetoktatási Intéz-

mény és Szakiskola működésének és szervezeti struktúrájának felülvizsgálata. 
 Előadó: Jászainé Kohlmáyer Ágota igazgató 
 

1. napirendi pont: Erzsébet Királyné Általános Iskola, Óvoda, Alapfokú Művé-
szetoktatási Intézmény és Szakiskola működésének és 
szervezeti struktúrájának felülvizsgálata. 

                                Előadó: Jászainé Kohlmáyer Ágota igazgató 
 
Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva van. 
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K é r d é s :  
 
Cseh Béla: 
Az elkészült anyaggal kapcsolatosan megkérdezem polgármester urat, mint a 
fenntartó képviselőjét és volt iskolaigazgatót, hogy mi a véleménye az elkészített 
anyagról? 
 
Farkas Ernő polgármester: 
Az előterjesztés többszöri egyeztetés végeredménye. A tantárgyak, az óraszámok, 
illetve a 2011/2012. tanévben kiadandó óraszámok egyeztetése megtörtént. 
Megállapítottuk, hogy az adott óraszámok és az átalakításból adódó csökkentések 
reálisak, ez a rész hiányzott a múltkori anyagból. Az elkészült anyagokat a 
pénzügyi irodavezetővel átnéztem, a bizottság és az önkormányzat által kért, 
várható megtakarítás a 2011/2012-es tanévben reális. Ha a felvázolt lépéseket az 
intézmény végrehajtja, akkor a megtakarításnak már a 2011/2012-es tanévben 
jelentkeznie kell. A táblázatból egyértelműen kitűnik, hogy milyen jellegű 
átalakítások lesznek. Az átalakításokhoz, amennyiben azokhoz önkormányzati 
döntés szükséges, azt meghozzuk.  
 
H o z z á s z ó l á s o k :  
 
Cseh Béla: 
Abban állapodtunk meg, hogy az iskola igazgatója elkészíti az anyagot, a bizottság 
megtárgyalja, majd a Képviselő-testület elé terjeszti. Azt gondolom, hogy azokat a 
célkitűzéseket, amit el szeretnénk érni, vagyis 2011. évben 8 millió forint, 2012. 
évben 25 millió forint megtakarítás, illetve 34 főről 30 főre lecsökkentett létszám, 
elérhetőnek látszik. Azt gondolom, hogy ennél több megszorításra nincs 
lehetőségünk. Bár az intézményvezető véleménye szerint nem kell olyan döntést 
hozni, amihez a Képviselő-testület döntése szükséges, ettől függetlenül javaslom, 
hogy fogadjuk el ezt az előterjesztést. A 2011/2012-es tanévben engedélyezett 
létszámot a Képviselő-testületnek kell meghatározni és képviselő-testületi 
döntéssel lehet 34 főről 30 főre csökkenteni a létszámot.  
 
Farkas Ernő polgármester: 
Amennyiben a Képviselő-testület elfogadja ezt az anyagot, akkor ezt követően 
még a költségvetést is módosítani kell, ugyanis csökkenteni kell az iskola 
költségvetését az általuk tervezett összeggel. Az elhangzottaknak megfelelően a 
határozat-tervezetbe be kellene építeni, hogy a 2011/2012-es tanévben mennyi 
legyen az engedélyezett létszám. A nyitólétszám a költségvetés elfogadásakor 
kerül meghatározásra, a záró létszámot a költségvetés végrehajtásakor kell 
szerepeltetni.  
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Cseh Béla: 
Már most határozatba kellene foglalnunk a költségvetési számokat, valamint az 
engedélyezett létszámot, így félévkor és háromnegyed évkor már csak egy 
átvezetést kellene megtennünk.  
 
Farkas Ernő polgármester: 
Ehhez azonban képviselő-testületi döntés szükséges. 
 
Cseh Béla: 
Már most meg kellene hoznunk a szükséges döntéseket. Úgy látom, hogy az én 
anyagom nem egyezik a tietekkel, mivel másképpen van formázva. Nem látom 
benne az évfolyamok szerinti bontást. 
 
Jászainé Kohlmáyer Ágota: 
Tartalmazza az előterjesztés az évfolyamokat. Valószínű, hogy nem jó helyen 
keresed. 
 
Farkas Ernő polgármester: 
Elmondom, hogy miből adódhat az eltérés. Véleményem szerint a csoportbontás 
számításánál 10 órás eltérés volt. Az a lényeg, hogy rossz anyag került ki hozzád. 
A sarokszámokat és az óraszámokat kell nézni, az az érdekes. Nincs évfolyamok 
szerinti bontás. Át fogom neked küldeni a jó anyagot. A táblázat rendben van. 
 
Cseh Béla: 
Az lenne a kérésem, hogy az anyag legközelebb pontos legyen. 
 
Farkas Ernő polgármester: 
Csak olyan anyag mehet ki, amit a jegyző látott és a szignójával megjelölt. 
 
Cseh Béla: 
Tulajdonképpen az a dolog lényege, hogy 2011-ben a várható megtakarítás 7.930 
eFt. Továbbra is azt mondom, hogy én ezt az összeget zároltatnám az iskola 
költségvetésében. 
 
Farkas Ernő polgármester: 
Lehetséges, hogy 8.500 eFt lesz ez az összeg. 
 
Cseh Béla: 
2012-ben 23 millió forint megtakarítás várható. A koncepció elfogadásakor már  
ezzel az összeggel csökkenteni kell az iskola költségvetését. A kiindulási összeg 
már ennyivel kevesebb, hiszen eldöntötte a Képviselő-testület.  
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Farkas Ernő polgármester: 
Ez az anyag szerintem megfelelő. Az előterjesztést a bizottság véleményem szerint 
támogathatja. 
 
Cseh Béla: 
Egyetértek polgármester úrral, de remélem, hogy érzi mindenki, hogy ez egy 
kellemetlen szituáció.  
 
Jászainé Kohlmáyer Ágota: 
Hibák előfordulnak mindenkinél, ez nem volt szándékos. 
 
Cseh Béla: 
A bizottság elé terjesztendő előterjesztés leadásának határideje 2011. április 30. 
volt. Az előterjesztés és annak szignálásának dátuma 2011. április 27-e. Az 
intézmény vezetője a bizottsággal május 9. és 11. napja között egyeztetést 
folytatott, ezt követően kellett elkészítenie az előterjesztését 2011. május 18-ra. 
Ennek megfelelően az iskola igazgatója az előterjesztést a múlt héten csütörtökön, 
vagy a héten készíthette csak el. Ezért nem értem, hogy erre az előterjesztésre 
hogyan került a 2011. április 27-ei dátum.  
 
Pirint Andrásné: 
Már megvolt ez az anyag, csak szerintem rosszat nyomtattak ki. 
 
Farkas Ernő polgármester: 
Ez az anyag már teljesen más, át van dolgozva. 
 
Cseh Béla: 
Fontos, hogy az előterjesztés támassza alá a mellékletben szereplő táblázatot. 
Nekem azért aggályos, hogy miért ugyanazt az előterjesztést kaptuk meg, csak más 
táblázathoz. Valami probléma van a rakamazi rendszerben.  
 
Jászainé Kohlmáyer Ágota: 
Ezt nem értem, szerinted az előterjesztés nem támasztja alá a táblázatot? 
 
Cseh Béla: 
Úgy látom, hogy 2011. május 25-én, a képviselő-testületi ülésen újra kezdjük az 
egészet. Nem vagyok hajlandó leülni, és újra kezdeni az egészet. Az eljárás 
rendszerét vitatom. 
 
Farkas Ernő polgármester: 
Viszont az nem az iskola, hanem a hivatal hibája. 
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Cseh Béla: 
Azért kértem a jegyzőt, hogy itt legyen mindenki, aki ebben részt vett, és mindenki 
vonja le a következtetést az egészből. Ebben az egész ügyben nekem aggályaim 
vannak. Mit látsz ezen a papíron polgármester úr? Én azt látom, hogy 2011. április 
27-én az intézményvezető leadta az anyagot. A 2011. május 11-ei bizottsági ülésen 
mi elmondtuk, hogy nem jó az anyag, ki kell javítani.  
 
Farkas Ernő polgármester: 
Mikor velem egyeztetett az iskola igazgatója 2011. május 9-én, ott volt a pénzügyi 
irodavezető is. Nem értem, hogy hogy kerülhetett erre az anyagra 2011. április 27-
ei dátum. Ki érte a felelős? Kérdezem, hogy ez a szignálás kinek az írása? 
 
Dr. Tóth Andrea jegyző: 
Én szignáltam, hiszen az intézmény igazgatója arról tájékoztatott, hogy ez az 
anyag a korábbi előterjesztés javított változata, így azt csak ki kell cserélni. Ennek 
azonban története van. 
 
Cseh Béla: 
Nem vagyok rá kíváncsi. Arról volt szó, hogy hétfőn megkapjuk e-mailben az 
anyagot.  
 
Jászainé Kohlmáyer Ágota: 
Mindezért elsősorban mi vagyunk a felelősök. 
 
Cseh Béla: 
2011. május 9-én (hétfőn) a polgármesterrel volt egyeztetés. 
 
Farkas Ernő polgármester: 
2011. május 11-én (szerdán) bizottsági egyeztetés volt.  
 
Jászainé Kohlmáyer Ágota: 
Vitatkoztunk rajta, hogy mi legyen a dátum.  
 
Farkas Ernő polgármester: 
A 2011. május 9-ei egyeztetésünkön ezt a táblázatot beszéltük meg, én erre 
rábólintottam.  
 
Cseh Béla: 
Az volt a kérésünk, hogy az iskola igazgatója írja át az anyagot, hogy ne kelljen 
plusz jegyzőkönyvet gyártani. Kértem, hogy én mondhassam ki a Képviselő-
testület előtt, hogy az iskola előterjesztése alapján hogyan módosítjuk az iskola 
létszámát, zárolunk 7 millió forintot az idei költségvetéséből, továbbá az 
intézmény 2012. évi költségvetését 23 millió forinttal kevesebb összegben kell 
meghatározni.   
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Jászainé Kohlmáyer Ágota: 
Igen, erről beszéltünk, de utána azt mondtátok, hogy ilyen határozatot nem lehet 
hozni. 
 
Kovácsné Pallai Valéria aljegyző: 
A múltkor arról volt szó, hogy a 2011. május 11-ei ülésen, amelyen én voltam ott, 
nem hozunk határozatot, hanem az anyagot módosítani kell, ezért azt 2011. május 
18-án újra tárgyaljuk. 
 
Farkas Ernő polgármester: 
Abban maradtunk, hogy amit a bizottság most dönt, arról hoz határozatot. Ebből 
következik, hogy az önkormányzatnak majd olyan döntést kell még meghoznia, 
hogy a változásokat a megfelelő helyen vezesse át. Kérem a bizottságot, hogy 
fogalmazza meg a javaslatát, amit a Képviselő-testület soron következő ülése elé 
terjeszt. 
 
Cseh Béla: 
Javaslom a Kulturális, Oktatási és Sport Bizottságnak, hogy az Erzsébet Királyné 
Általános Iskola, Óvoda, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Szakiskola 
Igazgatója által az Intézmény szervezeti átalakítására vonatkozóan tett javaslatokat 
az alábbiak szerint fogadja el: 
 
A bizottság javasolja, hogy  
− az Intézmény igazgatója a javaslatok közül a saját hatáskörébe tartozó döntése-

ket (intézményegység-vezetők, DÖK vezetők, csoportbontások számának 
csökkentése, főtanácsosi címek megszüntetése, nemzetiségi pótlékok 
visszavonása az arra nem jogosultaktól) hozza meg, azok végrehajtásáról 
intézkedjen és gondoskodjon a változtatással érintett szabályzatok 
módosításáról, melynek határideje 2011. augusztus 31. napja,  

− a Képviselő-testület az Intézményben a 2011/2012-es tanévben az Intézmény 
Alapító Okiratában szereplő művészeti tanszakok közül a zongora, néptánc és a 
kézműves tanszakok beindítását engedélyezze, 

− a Képviselő-testület az Intézmény 2011. évi költségvetésében a költségvetési 
rendelet soron következő módosításakor a személyi juttatásokból 5.718.150.- Ft-
ot, a munkaadót terhelő járulékokból 1.543.900.- Ft-ot, a dologi kiadásokból 
200.000.- Ft-ot, – összesen 7.462.050.- Ft-ot – zároljon, 

− az Intézmény igazgatója az Intézmény 2012. évi költségvetésének tervezésekor 
a személyi juttatásokat 17.656.587.- Ft-tal, a munkaadót terhelő járulékokat 
4.767.279.- Ft-tal, a dologi kiadásokat 500.000.- Ft-tal, – összesen 22.923.866.- 
Ft-tal – kevesebb összegben határozza meg, 

− a Képviselő-testület az Intézményben foglalkoztatottak engedélyezett létszámát 
a költségvetési rendelet soron következő módosításakor, illetve a 2012. évi 
költségvetési rendelet készítésekor az alábbiak szerint határozza meg: 



 

 

7

 

• a 2010/2011-es tanév végére 64,5 fő, 
• a 2011/2012-es tanév kezdetére 63,5 fő, 
• a 2012/2013-as tanév kezdetére 59,5 fő. 

 
 
A Kulturális, Oktatási és Sport Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

Rakamaz Város Önkormányzata 
Kulturális, Oktatási és Sport Bizottságának 

  22/2011. (V.18.) számú 
h a t á r o z a t a 

 

Erzsébet Királyné Általános Iskola, Óvoda, Alapfokú Művészetoktatási 
Intézmény és Szakiskola működésének és szervezeti struktúrájának 

felülvizsgálata 

 
A Kulturális, Oktatási és Sport Bizottság  
 
Az Erzsébet Királyné Általános Iskola, Óvoda, Alapfokú Művészetoktatási 
Intézmény és Szakiskola (a továbbiakban: Intézmény) Igazgatója által az 
Intézmény szervezeti átalakítására vonatkozóan tett javaslatokkal egyetért és 
javasolja a Képviselő-testületnek azok elfogadását az alábbiak szerint. 

 
A bizottság javasolja, hogy  
− az Intézmény igazgatója a javaslatok közül a saját hatáskörébe tartozó 

döntéseket (intézményegység-vezetők, DÖK vezetők, csoportbontások 
számának csökkentése, főtanácsosi címek megszüntetése, nemzetiségi pótlékok 
visszavonása az arra nem jogosultaktól) hozza meg, azok végrehajtásáról 
intézkedjen és gondoskodjon a változtatással érintett szabályzatok 
módosításáról, melynek határideje 2011. augusztus 31. napja,  

− a Képviselő-testület az Intézményben a 2011/2012-es tanévben az Intézmény 
Alapító Okiratában szereplő művészeti tanszakok közül a zongora, néptánc és a 
kézműves tanszakok beindítását engedélyezze, 

− a Képviselő-testület az Intézmény 2011. évi költségvetésében a költségvetési 
rendelet soron következő módosításakor a személyi juttatásokból 5.718.150.- Ft-
ot, a munkaadót terhelő járulékokból 1.543.900.- Ft-ot, a dologi kiadásokból 
200.000.- Ft-ot, – összesen 7.462.050.- Ft-ot – zároljon, 

− az Intézmény igazgatója az Intézmény 2012. évi költségvetésének tervezésekor 
a személyi juttatásokat 17.656.587.- Ft-tal, a munkaadót terhelő járulékokat 
4.767.279.- Ft-tal, a dologi kiadásokat 500.000.- Ft-tal, – összesen 22.923.866.- 
Ft-tal – kevesebb összegben határozza meg, 
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− a Képviselő-testület az Intézményben foglalkoztatottak engedélyezett létszámát 
a költségvetési rendelet soron következő módosításakor, illetve a 2012. évi 
költségvetési rendelet készítésekor az alábbiak szerint határozza meg: 

• a 2010/2011-es tanév végére 64,5 fő, 
• a 2011/2012-es tanév kezdetére 63,5 fő, 
• a 2012/2013-as tanév kezdetére 59,5 fő. 

 
 
Mivel több napirendi pont nem volt, Cseh Béla a bizottság elnöke az ülést bezárta. 
 
 

K.m.f.    
 
 
                         Cseh Béla                                          Kormos Józsefné 
                   a bizottság elnöke                                  jegyzőkönyvvezető                                                   
 
 
 


